
Kredsmøde i kreds 8, tirsdag den 14.marts 2023 

1. Valg af dirigent. 

Michael Jørgensen blev valgt som dirigent. 

2. Beretning om kredsens virksomhed 

Peter Loth Sejersen afgav beretning. Her kom han bl.a. ind på at tingene stort set har gået som de 

plejer i kredsen. Vi har holdt Jagt-og fiskeridag som tiltrak en masse gæster. Nye kræfter efterlyses 

til at hjælpe til. Vi har fået ny regering, hvad medfører det? Hvad betyder strengt beskyttet natur? 

Naturnationalparken, hvad betyder det for vores brug af Almindingen? Vi må vente og se. Han 

opfordrede jægerne til at opføre sig ordentligt og fornuftigt. Og så opfordrede han til, at alle 

deltager i bestandsovervågningen, på den ene eller anden måde. 

3. Orientering om kredsens økonomiske forbrug 

Der var et underskud på -29.077 kr sidste år. Vi har dog stadig en solid Egen kapital på 194.457 kr. 

Der er en lille stigning af medlemmer fra 2019 hvor der var 1588 medlemmer til 2022 hvor der var 

1669 medlemmer. 

4. Orientering om hovedbestyrelsens arbejde 

Claus Lind Christensen fortalte, at i tre år har DJ gennemført undersøgelse om danskernes holdning 

til jagt. På den sidste måling var 90% positive for jagt. Der var også bl.a. blevet spurgt om jagt og en 

sund natur ikke var hinandens modsætning. Her var 9% negative og 55% positive. 

Der var nogle problemer omkring udsætning, da ikke alle jægere indberetter dette. Det opfordrede 

han kraftigt til at man gjorde. Det er vigtigt, for at få et realistisk billede af hvor meget der bliver 

udsat. 

Han kom også ind på arealkrav til hjortevildtet. DJ er forsat imod, men vi kender ikke den nye 

regerings holdning som vi venter spændt på. John Walther kommenterede på det lokale hjortelau´s 

utilfredshed med at vi stadig ikke må skyde voksne dåhjorte på øen. Opfordrede Claus til at give 

John eller Henrik Frost Rasmussen mandat til at gå til Hovedbestyrelsen. 

Claus opfordrede også til at foreningerne medvirker til bestandsovervågning. Der kan laves 

markvildtlau eller tælleruter. Desuden kan der bidrages med billeder fra vildtkameraér. 

Direktør Karen Friis fortalte om principperne bag en opdatering af DJ´s vedtægter. Man vil sætte 

organisationen fri og rydde op og forenkle. Herefter fortalte hun kort om den samlede økonomi i 

DJ. Driften var 156.000 kr bedre end budgetteret. De finasielle poster viste dog et underskud på 1,4 

mill.kr. Alligevel har DJ stadig en Egen kapital på 40 mill.kr. 

DJ har lanceret den første del af jægerweb. Det bliver det nye tillidsmandsnet. Man kan gå ind og 

kigge på jaegerweb.dk 

5. Valg af HB medlem og suppleant for samme 

Ikke i år. Henrik Frost Rasmussen meddelte at han fratræder næste år. 

6. Valg af kredsformand 

Ikke i år.  

7.  Valg af kredsbestyrelsesmedlemmer 

Ikke i år. 

8. Valg af aktivitetskoordinatorer 

Ikke i år. 

9. Valg af repræsentantskabsmedlemmer 

Kredsbestyrelsen 

 



10. Indkomne forslag 

Thomas Anker havde stillet et forslag: Det skal kun være ordinære medlemmer i en jagtforening der 

tæller med, når der tildeles mandatkort. Der var en del kommentarer, bl.a. fra Peter Schow fra 

Bornholms Jagtcenter som sagde at jagtcentret ikke ville stemme og det ville de heller ikke 

fremover, hvis det var forslag af jagtmæssig karakter, da vi udelukkende går op i riffel- og 

lerdueskydning. Han og flere andre opfordrede til at forslaget blev trukket tilbage. Efter en snak 

mellem Thomas Anker og Peter Loth Sejersen trak han forslaget tilbage på baggrund af Jagtcentrets 

lovning.  

11. Eventuelt 

Ingen kommentarer 


